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شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات                                                 

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

قائمة المركز المالي المرحلية الموجزة

(مراجعة غير مدققة) 2021 أيلول 30كما في 

2020 كانون الاول 202131 أيلول 30ايضاح

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)الموجودات

الموجودات المتداولة

51,49019,570النقد في الصندوق و لدى البنوك

67,382,6203,927,199الذمم المدينة الأخرى

4,997,454-7مستحقة- الشيكات مؤجلة القبض 

2,890,806-7قصيرة الاجل- الشيكات مؤجلة القبض 

-821,277,850الموجودات المالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل  

2,4593,668الحسابات المدينة المتنوعة

28,664,41911,838,697مجموع الموجودات المتداولة

الموجودات غير المتداولة

18,023,689-7طويلة الاجل- الشيكات مؤجلة القبض 

16,97021,572بالصافي- الممتلكات و المعدات 

16,97018,045,261مجموع الموجودات غير المتداولة

28,681,38929,883,958مجموع الموجودات

المطلوبات و حقوق  الملكية

المطلوبات المتداولة

910,34119,309مخصص ضريبة الدخل

31,91038,707الحسابات الدائنة المتنوعة

42,25158,016مجموع المطلوبات المتداولة

حقوق الملكية

33,500,00033,500,000رأس المال

21,24321,243الاحتياطي الاجباري

(3,695,301)(3,695,301)المتراكمة (الخسائر) 

-(1,186,804)الفترة (خسارة)

28,639,13829,825,942صافي حقوق الملكية

28,681,38929,883,958مجموع المطلوبات و حقوق الملكية

.تشكل جزءًا من هذه القائمة وتقرأ معها  (14)الى  (1)إن الايضاحات المرفقة من 
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شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

قائمة الدخل الشامل المرحلية الموجزة

(مراجعة غير مدققة) 2021 أيلول 30للشهور التسعة المنتهية في 

ايضاح

 أيلول 30

2021

 أيلول 30

2020

 أيلول 30

2021

 أيلول 30

2020

ديناراردنيديناراردنيديناراردنيديناراردني

(مراجعة)(مراجعة)(مراجعة)(مراجعة)

(3,660)(2,040,342)45,759(874,432) ب8ارباح غير محققة من موجودات مالية من خلال قائمة الدخل (خسائر)

(64,719)(26,653)(166,479)(61,302)المصاريف الادارية والعمومية

---(251,090) و7ديون متنازل عنها

203-202,152ايراد فوائد بنكية 

(68,176)(2,066,995)(118,568)(1,186,804)الفترة قبل الضريبة (خسارة)

----9ضريبة الدخل 

(68,176)(2,066,995)(118,568)(1,186,804)الفترة (خسارة)

(68,176)(2,066,995)(118,568)(1,186,804)الشاملة للفترة  (الخسارة)مجموع 

دينار/ فلس دينار/ فلس دينار/ فلس دينار/ فلس 

(0.002)(0.062)(0.004)(0.035)10الفترة (خسارة)حصة السهم الاساسية و المخفضة من 

.تشكل جزءًا من هذه القائمة وتقرأ معها  (14)الى  (1)إن الايضاحات المرفقة من 
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شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

قائمة التغيرات في حقوق الملكية المرحلية الموجزة 

(مراجعة غير مدققة) 2021 أيلول 30للشهور التسعة المنتهية في 
 

رأس المالالبيان

الاحتياطي 

الاجباري

 (الخسائر)

المتراكمة

 (خسارة) 

الصافيالفترة

ديناراردني ديناراردني ديناراردني ديناراردني ديناراردني 

     

2021 أيلول 30للشهور التسعة المنتهية في 

29,825,942-(3,695,301)33,500,00021,243مدققة - 2021 كانون الثاني 1الرصيد في 

(1,186,804)(1,186,804)---الفترة (خسارة)

   (1,186,804)  (1,186,804)---الشاملة للفترة (الخسارة)مجموع 

28,639,138(1,186,804)(3,695,301)33,500,00021,243مراجعة - 2021 أيلول 30الرصيد في 

2020 أيلول 30للشهور التسعة المنتهية في 

29,749,257-(3,771,986)33,500,00021,243مدققة - 2020 كانون الثاني 1الرصيد في 

(118,568)(118,568)---الفترة (خسارة)

      (118,568)     (118,568)---الشاملة للفترة (الخسارة)مجموع 

29,630,689(118,568)(3,771,986)33,500,00021,243مراجعة - 2020 أيلول 30الرصيد في 

.تشكل جزءًا من هذه القائمة وتقرأ معها  (14)الى  (1)إن الايضاحات المرفقة من 
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شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

قائمة التدفقات النقدية المرحلية الموجزة

(مراجعة غير مدققة) 2021 أيلول 30للشهور التسعة المنتهية في 

2020 أيلول 202130 أيلول 30ايضاح

ديناراردنيديناراردني

(مراجعة)(مراجعة)التدفقات النقدية من الانشطة التشغيلية

(118,568)(1,186,804)الفترة قبل الضريبة (خسارة)

4,6024,612الاستهلاكات

(45,759)874,432 ب8غير محققة من موجودات مالية من خلال قائمة الدخل  (ارباح)خسائر 

(159,715)(307,770)التشغيلية قبل التغيرات في رأس المال العامل (الخسارة) 

النقص في الموجودات المتداولة (الزيادة)

-25,911,949الشيكات مؤجلة القبض

-(3,455,421)الذمم المدينة الأخرى

1,403                 1,209الحسابات المدينة المتنوعة

في المطلوبات المتداولة (النقص)الزيادة 

(3,509)                (6,797)الحسابات الدائنة المتنوعة

(161,821)22,143,170الانشطة التشغيلية  (المستخدم في)صافي النقد الناتج عن 

قبل الضريبة المدفوعة

-(8,968)9الضريبة المدفوعة

(161,821)22,134,202الانشطة التشغيلية  (المستخدم في)صافي النقد الناتج عن 

التدفقات النقدية من الانشطة الاستثمارية

(434)-شراء ممتلكات و معدات

-(22,152,282) ب8المدفوع لشراء موجودات مالية بالقيمة العادلة من خلال الدخل

(435)(22,152,282)الانشطة الاستثمارية (المستخدم في)صافي النقد 

(162,256)(18,080)في رصيد النقد (النقص)صافي 

19,570198,402النقد في الصندوق و لدى البنوك في بداية الفترة

1,49036,146النقد في الصندوق و لدى البنوك في نهاية الفترة 

.تشكل جزءًا من هذه القائمة وتقرأ معها  (14)الى  (1)إن الايضاحات المرفقة من 
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شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

مراجعة غير مدققة- ايضاحات حول القوائم المالية المرحلية الموجزة 

تأسيس الشركة وغاياتها-1

 

 

 

أسس اعداد القوائم المالية المرحلية الموجزة-2
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مؤقتالالأردنيالشركاتقانونلاحكاموفقامحدودةعامةمساهمةكشركةللاستثماراتالأردنالأزرقالحجرشركةتأسست
،واحدديناراردنيالاسميةالسهمقيمةسهم500,000الىمقسمأردنيدينار500,000قدرهبرأسمال1989لسنة(1)رقم

رقمتحتالهاشميةالأردنيةالمملكةفيوالتجارةالصناعةوزارةلدىالمحدودةالعامةالمساهمةالشركاتسجلفيوسجلت
الاستثماراتالشركةغاياتومن2006آب28بتاريخالعملفيالشروعحقعلىحصلتقدو2006آذار2بتاريخ(389)

.العقاريةوالاستثماراتالمالية

العادلةبالقيمةتظهرالتيالماليةالموجوداتباستثناءالتاريخيةالتكلفةلمبدأوفقا ًالموجزةالمرحليةالماليةالقوائماعدادتم

.الماليةالقوائمبتاريخ

.والذيًيمثلًالعملةًالرئيسيةًللشركةًالمرحليةًالموجزةًانًالدينارًالاردنيًهوًعملةًاظهارًالقوائمًالماليةً

الحجرشركةليصبحالشركةاسمتعديل2017الثانيتشرين18بتاريخالمنعقدالعاديةغيرالعامةالهيئةاجتماعبموجبتم

القانونيةالاجراءاتاستكملتقدو،الفنادقوالعقاريةللاستثماراتالأردنزهرةشركةمنبدلا ًللاستثماراتالأردنالأزرق

.2017الثانيتشرين29بتاريخالتجارةوالصناعةوزارةلدى

.(المرحليةالماليةالقوائماعداد)(34)رقمالدوليالمحاسبيللمعياروفقا ًالمرفقةالموجزةالمرحليةالماليةالقوائماعدادتم

وفقا ًالمعدةوالسنويةالماليةللقوائمالمطلوبةوالايضاحاتالمعلوماتكافةتتضمنلاالموجزةالمرحليةالماليةالقوائمان

اعمالنتائجانكما,2020الاولكانون31فيكماالسنويالتقريرمعتقرأانيجبوالدوليةالماليةالتقاريرلمعايير

الاولكانون31فيالمنتهيةللسنةالمتوقعةالنتائجعنمؤشرا ًبالضرورةتمثللا2021أيلول30فيالمنتهيةالتسعةالشهور

2021.

منالشركةمالرأسزيادةعلىالموافقة2018الثانيكانون20بتاريخالمنعقدالعاديةغيرالعامةالهيئةاجتماعبموجبتم

شريكأو/وخاصاكتتابأو/وعاماكتتابطريقعنذلكودينار/سهم33,500,000ليصبحدينار/سهم500,000

الموافقة2018آذار29بتاريخالمنعقدالعاديةغيرالعامةالهيئةاجتماعبموجبتمقدواستراتيجيين،شركاءأو/واستراتيجي

،تابعةالالشركةحصصكاملشراءعنالناتجوالشركةعلىالمترتبالدينرسملةطريقعنالشركةمالرأسزيادةعلى

.2018نيسان16بتاريخالتجارةوالصناعةوزارةلدىالقانونيةالاجراءاتاستكملتقدوهذا

الاولتشرين20بتاريخالمنعقداجتماعهفيالادارةمجلسقبلمنالمرفقةالموجزةالمرحليةالماليةالقوائمعلىالموافقةتمت

.للمساهمينالعامةالهيئةموافقةالقوائمهذهتتطلبولا،2021
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مراجعة غير مدققة- ايضاحات حول القوائم المالية المرحلية الموجزة 

استخدام التقديرات-3

السياسات المحاسبية الهامة-4

التغيرات في السياسات المحاسبية

تعديلات المرحلة الثانية- الاصلاحات المعيارية لسعر الفائدة 
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واجتهاداتيراتبتقدالقيامالشركةادارةمنيتطلبالمحاسبيةالسياساتوتطبيقالموجزةالمرحليةالماليةالقوائماعدادان

تهاداتوالاجالتقديراتهذهانكما،المحتملةالالتزاماتعنوالافصاحالماليةوالمطلوباتالموجوداتمبالغعلىتؤثر

الملكيةقحقوضمنتظهرالتيالعادلةالقيمةفيالتغييراتفيوكذلكوالمخصصاتوالمصاريفالايراداتفيتؤثر

ان.واوقاتهايةالمستقبلالنقديةالتدفقاتمبالغلتقديرهامةواجتهاداتاحكاماصدارالشركةادارةمنيتطلبخاصوبشكل

النتائجوانقنالتيوعدمالتقديرمنمتفاوتةدرجاتلهامتعددةوعواملفرضياتعلىبالضرورةمبينةالمذكورةالتقديرات

.ستقبلالمفيالتقديراتتلكوظروفاوضاععنالناجمةالتغيراتنتيجةوذلكالتقديراتعنتختلفقدالفعلية
:التاليالنحوعلىومفصلةمعقولةالماليةالقوائمتقديراتانتعتقدالشركةادارةان
الواجبالمخصصلتقديرالشركةادارةقبلمنمعتمدةوفرضياتاسسعلىاعتمادامدينينتدنيمخصصتكوينيتم

.الدوليةللتقاريرالدوليةالمعاييرمتطلباتبموجبتكوينه
.والقوانينللانظمةوفقاالدخلضريبةنفقةمنيخصهابماالماليةالفترةتحميليتم

اعتماداويةالسنالاستهلاكاتاحتسابلغاياتدوريبشكلالملموسةللاصولالانتاجيةالاعمارتقديرباعادةالادارةتقوم

(وجدتان)يالتدنخسارةاخذويتم،المستقبلفيالمتوقعةالانتاجيةالاعماروتقديراتالاصوللتلكالعامةالحالةعلى

.الموجزةالمرحليةالشاملالدخلقائمةفي
بموجبهاالتيوالشركةمحاميقبلمنمعدةقانونيةدراسةعلىاعتماداالشركةضدالمقامةالقضايالقاءمخصصتكوينيتم
.دوريبشكلالدراساتتلكفيالنظرويعاد،المستقبلفيحدوثهاالمحتملالمخاطرتحديديتم

قائمةفيالتدنيهذااخذويتمقيمتهافيتدنيأيلتقديربالكلفةتظهروالتيالماليةللموجوداتدوريةبمراجعةالادارةتقوم

.للفترةالموجزةالمرحليةالشاملالدخل

القوائماعدادفيبعتاتالتيتلكمعتتفقللفترةالموجزةالمرحليةالماليةالقوائماعدادفيالمتبعةالمحاسبيةالسياساتان

:التاليةللمعاييرالشركةتطبيقباستثناء،2020الاولكانون31فيالمنتهيةللسنةالمالية

والمطلوباتأولموجوداتلالتعاقديةالنقديةالتدفقاتتحديدأساسفيبالتغيربالاعترافالمنشأةتقومانالتعديلاتتتطلب

اضافةالية،المالمطلوباتأوللموجوداتالفعليالفائدةمعدلتحديثطريقعنالفائدةمعدلمعياراصلاحيتطلبهالذي

.التحوطمحاسبةلمتطلباتاستثناءاتيوفرفانهذلك،الى

المتعلقةلمشتقةاغيرالماليةالمطلوباتوالموجوداتوالعادلةالقيمةتحوطاتوالنقديةللتدفقاتبالتعرضيتعلقفيما

لسعرالمعياريللاصلاحجوهريأثريوجدلاأنهتبينفقد2021عامبعدتستحقالتيوالبنوكبينالقياسيةبالفائدة

.الشركةاعمالنتائجعلىالفائدة
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النقد في الصندوق و لدى البنوك-5

:يتألف هذا البند مما يلي 
2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

1,4612,325النقد في الصندوق 

-29حساب جاري - النقد لدى البنك 

17,245-حساب الوديعة- النقد لدى البنك 

1,49019,570المجموع

الذمم المدينة الأخرى-6

:يتألف هذا البند مما يلي .أ
2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

6,930,6953,422,118( هـ ، و7ايضاح ) (اماراتية)شركة الامارات العربية المتحدة لخدمات النفط 

451,925505,081( ب6ايضاح ) (اماراتي)مكتب خالد مخاشن للمحاماة و الاستشارات القانونية 

7,382,6203,927,199المجموع

.ب

8

الاولكانون16بتاريختمفقد(اماراتي)القانونيةالاستشاراتوللمحاماةمخاشنخالدمكتبمعالموقعةالاتفاقيةبموجب
المكتب،لدىدينار505,081البالغ(ب8ايضاح)(اماراتية)العقاريةالاتحادشركةأسهمبيعمنالمقبوضالمبلغايداع2020

لخدماتالعربيةالاماراتشركةوللاستثماراتالاردنالحجرالازرقشركةبينالموقعةالاتفاقيةتنفيذتكاليفلتغطيةذلكو
لصالح(تحويليةالالصناعاتوالمعدنيةللمياهغلفا)العامةللاستثماراتغلفاشركةأسهمعنالتنازلتمبموجبهاالتيوالنفط

.الشركة
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الشيكات مؤجلة القبض-7-11

.أ

.ب

2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

29,797,620-القيمة الدفترية للشيكات

(3,885,671)-الايرادات المؤجلة

25,911,949-القيمة الحالية للشيكات 

تصنيف الشيكات مؤجلة القبض.ج

2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

4,997,454-الجزء المستحق

2,890,806-الجزء قصير الاجل

18,023,689-الجزء طويل الاجل

25,911,949-المجموع

.د

9

(سابقا)ابعةالتالشركةمالرأسفيالشركةحصةمنجزءبيعمتحصلاتمنجزءقيمةفيالقبضمؤجلةالشيكاتتتثمل

كانون15بتاريخمنهاالاولالشيكيستحقسنوية،شيكات9عددهاو(اماراتيةشركة-ايزدافانيرجيأنبيأوشركة)

منشيككلقيمةواردنيدينار5,158,322الاردنيبالديناريعادلهاواماراتيدرهم26,727,056بقيمةو2020الثاني

استحقاقيمتدواردني،دينار3,079,912الاردنيبالديناريعادلهاواماراتيدرهم15,958,095المتبقيةالثمانيةالشيكات

.2028الثانيكانون15حتىالقبضمؤجلةالشيكات

present)الحاليةالقيمةاحتسابتم value)يليكماوالقبضمؤجلةللشيكات:

لخدماتالمتحدةالعربيةالاماراتشركةمع2021آذار7بتاريخالموقعهالماليةالتسويةوالبيعوالشراءاتفاقيةبموجبتم

الاردنيبالديناريعادلهاالتيواماراتيدرهم150,689,000قيمةباجماليوالقبضمؤجلةالشيكاتتسويةالنفط

:كمايليو،(و7ايضاح)اردنيدينار29,082,977

منمقدما ًالتاليةأعوام8خلالتستحقالتيوالمؤجلةالشيكاتبسدادالنفطلخدماتالمتحدةالعربيةالاماراتشركةتقوم-

تمثحي،للاستثماراتالاردنالازرقالحجرشركةلصالح(الماليدبيسوقفيمتداولةأسهم)ماليةموجوداتنقلخلال

غلفاشركةفيالنفطلخدماتالمتحدةالعربيةالاماراتشركةمنالمملوكةالاسهممنسهم5,034,152نقلعلىالاتفاق

وستثماراتللاالاردنالازرقالحجرشركةلصالح(العامةللاستثماراتغلفاشركة)التحويليةالصناعاتوالمعدنيةللمياه

الازرقالحجرشركةلصالحالملكيةنقلعمليةتنفيذتمو،(هـ7ايضاح)اردنيدينار22,152,282بلغتسوقيةبقيمة

آذار15بتاريخالشراءعمليةعنالافصاحتمقدوالقانونية،الاصولحسبو2021آذار15بتاريخللاستثماراتالاردن

.الماليدبيسوقلدى2021

لبالغةاآيزدأفانيرجيأنبيأوشركةفيللاستثماراتالاردنالازرقالحجرشركةمنالمملوكةالحصصباقيشراء-

كذمةاتهااثبوالطرفينبينسابق االموقعةالاتفاقياتعلىبناءً ،(هـ7ايضاح)اردنيدينار3,422,118بقيمةحصة18,413

شهرخلالالاصولحسبالحصصنقلعمليةتمتقدوأعلاه،بالتسويةمشمولةالنفطلخدماتالعربيةالاماراتشركةعلى

.2020الاولكانون

المتحدةالعربيةالاماراتشركةذمةفييبقى(هـ7ايضاح)اردنيدينار3,508,577البالغالاتفاقيةمنالمتبقيالمبلغ-

االنفطلخدمات .أيض 



شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

مراجعة غير مدققة- ايضاحات حول القوائم المالية المرحلية الموجزة 

:و فيما يلي ملخص التسوية المالية .هـ

ديناراردني

29,082,977مبلغ التسوية المالية 

(22,152,282)( و7ايضاح )أسهم شركة غلفا للاستثمارات العامة المتنازل عنها : ينزل 

6,930,695:المبلغ المتبقي و قد تم توزيعه كما يلي 

3,422,118

3,508,577ذمة متبقية على شركة الامارات العربية لخدمات النفط

6,930,695( أ 6ايضاح )المجموع 

:و بناءً على ما سبق فقد تم تسوية الشيكات مؤجلة القبض كما يلي .و

ديناراردني

29,797,620القيمة الدفترية للشيكات مؤجلة القبض

(3,885,671)الايرادات المؤجلة: ينزل 

25,911,949القيمة الحالية للشيكات 

(22,152,282)( هـ7ايضاح )أسهم شركة غلفا للاستثمارات العامة المتنازل عنها : ينزل 

(3,508,577)ذمة متبقية على شركة الامارات العربية لخدمات النفط : ينزل 

251,090ديون متنازل عنها

الموجودات المالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل-8

:يتألف هذا البند مما يلي .أ

2020 كانون الاول 202131 أيلول 30عدد الاسهم

ديناراردنيديناراردنيسهم

(مدققة)(مراجعة)

خارج الأردن

(مدرجة)الشركات المساهمة العامة المحدودة 

-5,034,15221,277,850(اماراتية)شركة غلفا للاستثمارات العامة 

-21,277,850القيمة العادلة

10

ذمة شركة الامارات العربية المتحدة لخدمات النفط عن شراء الحصص المتبقية 

( أ6ايضاح )من شركة أو بي أن انيرجي 

.اردنيدينار29,797,620قيمتهاالبالغالقبضمؤجلةالشيكاتتسويةمقابلفيهذاكلو

6,930,695الغةالبالنفطلخدماتالمتحدةالعربيةالاماراتشركةعلىالمترتبةالذممتسويةسيتمفانهالاتفاقيةبحسبو

رقالازالحجرشركةلصالحعنهاالتنازلسيتمأخرىأسهمهيئةعلىأونقد ادفعهايتمبأن(هـ7ايضاح)(اردنيدينار

.2021عامخلالبموافقتهاللاستثماراتالاردن



شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

مراجعة غير مدققة- ايضاحات حول القوائم المالية المرحلية الموجزة 

الموجودات المالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل- تابع -8

:تتلخص الحركة التي تمت على الموجودات المالية بالقيمة العادلة من خلال قائمة الدخل فيما يلي.ب

2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

499,687-السنة/ رصيد بداية الفترة 

-22,152,282شراء أسهم مدرجة في بورصات عالمية

(499,687)-( ب6ايضاح )بيع أسهم مدرجة في بورصات عالمية 

-(874,432)غير محققة من تقييم موجودات مالية من خلال الدخل (خسائر)

-21,277,850السنة/ رصيد نهاية الفترة 

ضريبة الدخل-9

:تتلخص الحركة التي تمت على مخصص ضريبة الدخل فيما يلي .أ
2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

-19,309السنة / رصيد بداية الفترة 

19,309-( ج9ايضاح )للسنة / ضريبة الدخل للفترة 

-(8,968)السنة / ضريبة الدخل المدفوعة خلال الفترة 

10,34119,309السنة / رصيد نهاية الفترة  

  فقد تم تقديم كشف التقدير الذاتي لها و لم2019 ضمن نظام العينات ، أما عام 2020تم قبول ضريبة الدخل لنهاية عام .ب

.تراجع بعد

:المحاسبية مع الربح الضريبي  (الخسارة)ملخص تسوية .ج

2020 كانون الاول 202131 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(مدققة)(مراجعة)

(18,626)(1,186,804)المحاسبية (الخسارة)

(5,394)-ارباح غير خاضعة للضريبة 

ً 115,969-مصاريف غير مقبولة ضريبيا

91,949(1,186,804)الربح الضريبي (الخسارة) 

%20%20نسبة ضريبة الدخل القانونية 

18,390-السنة/ ضريبة دخل الفترة 

919-(من الربح الضريبي% 1)حساب المساهمة الوطنية 

19,309-مخصص ضريبة الدخل 

11



شركة الحجر الأزرق الأردن للاستثمارات

شركة مساهمة عامة محدودة

عمان ــ المملكة الاردنية الهاشمية

مراجعة غير مدققة- ايضاحات حول القوائم المالية المرحلية الموجزة 

الفترة  (خسارة)حصة السهم الاساسية و المخفضة من ربح -10

:يتألف هذا البند مما يلي 

2020 أيلول 202130 أيلول 30

ديناراردنيديناراردني

(118,568)(1,186,804)الفترة بعد الضريبة (خسارة)

33,500,00033,500,000(سهم)المتوسط المرجح لعدد الاسهم 

(0.004)(0.035)الفترة (خسارة)حصة السهم الاساسية و المخفضة من 

.الفترة  (خسارة)الفترة مساوية للحصة الاساسية للسهم من  (خسارة)ان الحصة المخفضة للسهم من 

القضايا-11-11

ادارة المخاطر -12

الأحداث اللاحقة-13-10

أرقام المقارنة-14

12

وونا،كورجائحةظلفيخاصةالسوقومخاطرالسيولةومخاطرالائتمانومخاطرماليةلمخاطرعامبشكلالشركةتتعرض

فيعنهااحالافصتمقدوالمالية،القوائملهاتتعرضالتيالماليةالمخاطرادارةفيالشركةسياساتواهداففانعامبوجه

.2020الاولكانون31فيكماللشركةالماليةالقوائمكذلكوالماليةالقوائم

علىًالمركزًالماليًلهاًلاًتوجدًأحداثًلاحقةًلتاريخًالقوائم .الماليةًثؤثرًجوهرياً 

اعادةعنينتجلموالحالية،الماليةالفترةأرقامتبويبووتصنيفلتتلائمالمقارنةأرقامبعضتبويبوتصنيفاعادةتم

.السابقللعامالملكيةحقوقأوالربحعلىأثرأيالتبويبوالتصنيف

ونيةقانفيالطعنموضوعهاوفيهاالادارةمجلساعضاءوالشركةبمواجهةالشركةمساهميبعضمنمقامةقضايايوجد

.البدايةمحكمةأماممنظورةالقضاياتزاللاو،2020آب4بتاريخالمنعقدللشركةالعامةالهيئةاجتماع
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Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Statement of condensed interim financial position

as of September 30, 2021 (reviewed not audited)

Note September 30, 2021 December 31, 2020

JD JD

Assets (Reviewed) (Audited)

Current assets

Cash on hand & at banks 5 1,490 19,570

Other receivable 6 7,382,620 3,927,199

Deffered receipt cheques - accrued 7 - 4,997,454

Deffered receipt cheques - short term 7 - 2,890,806

Financial assets at fair value through income st. 8 21,277,850 -

Other debit balances 2,459 3,668

Total current assets 28,664,419 11,838,697

Non-current assets

Deffered receipt cheques - long term 7 - 18,023,689

Property, plant & equipments - net 16,970 21,572

Total non-current assets 16,970 18,045,261

Total assets 28,681,389 29,883,958

Owners' equity liabilities 

Current liabilities

Income tax provision 9 10,341 19,309

Other credit balances 31,910 38,707

Total current liabilities 42,251 58,016

Owners' equity

Capital 33,500,000 33,500,000

Statutory reserve 21,243 21,243

Accumulated (loss) (3,695,301) (3,695,301)

(Loss) for the period (1,186,804) -

Net owners' equity 28,639,138 29,825,942

Total liabilities and owners' equity 28,681,389 29,883,958

The accompanying notes form from (1) To (14) an integral part of this statement .
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Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Statement of condensed interim of comprehensive income

for the nine months ended September 30, 2021 (reviewed not audited)

Note 30-Sep-2021 30-Sep-2020 30-Sep-2021 30-Sep-2020

JD JD JD JD

(Reviewed) (Reviewed) (Reviewed) (Reviewed)

8 B (874,432) 45,759 (2,040,342) (3,660)

General & administrative expenses (61,302) (166,479) (26,653) (64,719)

Debts Assigned 7 F (251,090) - - -

Credit interests revenue 20 2,152 - 203

(Loss) for the period before tax (1,186,804) (118,568) (2,066,995) (68,176)

Income tax 9 - - - -

(Loss) for the period (1,186,804) (118,568) (2,066,995) (68,176)

Comprehensive (loss) for the period (1,186,804) (118,568) (2,066,995) (68,176)

Fils/Dinar Fils/Dinar Fils/Dinar Fils/Dinar

Basic and diluted earning per share 10 (0.035) (0.004) (0.062) (0.002)

For the nine months ended For the three months ended

Unearned (losses) gains from financial assets 

through income st.

The accompanying notes form from (1) To (14) an integral part of this statement .
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Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Statement of condensed interim of changes in owners' equity

for the nine months ended September 30, 2021 (reviewed not audited)
  

Capital

Statutory 

 reserve

Retained 

earnings

(Loss) for 

the period Net

 JD JD JD JD JD

For the nine months ended September 30, 2021

33,500,000 21,243 (3,695,301) - 29,825,942

(Loss) for the period (1,186,804) (1,186,804)

Total comprehensive (loss) for the period - - - (1,186,804)  (1,186,804)  

33,500,000 21,243 (3,695,301) (1,186,804) 28,639,138

For the nine months ended September 30, 2020

33,500,000 21,243 (3,771,986) - 29,749,257

(Loss) for the period - - - (118,568) (118,568)

Total comprehensive (loss) for the period - - - (118,568)     (118,568)     

33,500,000 21,243 (3,771,986) (118,568) 29,630,689

Balance as of January 1, 2020 - Audited

Balance as of September 30, 2020 - Reviewed

The accompanying notes form from (1) To (14) an integral part of this statement .

4

Description

Balance as of January 1, 2021 - Audited

Balance as of September 30, 2021 - Reviewed



Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Statement of condensed interim of cash flows

for the nine months ended September 30, 2021 (reviewed not audited)

30-Sep-2021 30-Sep-2020

JD JD

(Reviewed) (Reviewed)

Cash flows from operating activities

(Loss) for the period (1,186,804) (118,568)

Depreciations 4,602 4,612

Unearned losses (gains) from financial assets through income 8 B 874,432 (45,759)

Operating (loss) before changes in working capital (307,770) (159,715)

(Increase) decrease in current assets

Deffered receipt cheques 25,911,949 -

Other receivable (3,455,421) -

Other debit balances 1,209                 1,403                 

Increase (decrease) in current  liabilities 

Other payable (6,797)                (3,509)                

Net cash flows provided from (used in) operating 22,143,170 (161,821)

activities before paid tax

Paid tax 9 (8,968) -

Net cash flows provided from (used in) operating activities 22,134,202 (161,821)

Cash flows from investing  Activities

Acquisitions of property , plant & equipments - (434)

Acquisitions of financial assets through income 8 B (22,152,282) -

Net cash flows (used in) investing activities (22,152,282) (435)

Net (decrease) in cash (18,080) (162,256)

Cash on hand & at banks at beginning of period 19,570 198,402

Cash on hand & at banks at ending of  period 1,490 36,146

The accompanying notes form from (1) To (14) an integral part of this statement .
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Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Notes to the condensed interim  financial statements - reviewed not audited

1- Registration and activities of the company  

2- Basis of preparation of condensed interim financial statements 

6

The general assembly in its extaordinary meeting held on November 18, 2017 decided to
change company's name from Zahrat Alurdon Real-estate & Hotel Investments to Blue Stone
Investments JORDAN , legal prcedures were completed on November 29, 2017.

Blue Stone Investments JORDAN Co. P.S.C. was established in accordance of instructions of
jordanian companies temporary law number (1) for the year 1989 of capital amounted of JD
500,000 distributed on 500,000 shares of Nominal value JD 1 per share.
The company registered in public shareholding company record at ministry of industry & trade
in JORDAN under number (389) dated of March 2, 2006, it obtained the right of commence
work at August 28, 2006.
The company purposes of financial & real-estate investments.

The condensed interim financial statements were approved by the board of directors at its
meeting held on October 20,2021, these financial statements aren't subject to the approval of
the general assembly of shareholders .

These condensed interim financial statement have been prepared in accordance with inernational
accounting standards (IAS 34))(Interim Financial Reporting).

The condensed interim financial statements have been prepared on historical cost except

financial assets and liabilities which appears on fair value.

The condensed interim financial statements are presented in Jordanian Dinars (JOD) which is

the company's presentation functional currency .

These condensed inerim financial statements do not include all the information required for a
complete set of IFRS financial statements, However , selected explanatory notes are included to
explain events and transactions that are significant to an understanding of the changes in the
company's condensed interim financial position and performance since the last annual report of
financial statements as of December 31, 2020, in addition, The results for the nine months
period ended September 30, 2021 are not necessarily indicative of the results that may be
expected for the financial year ending December 31, 2021.

The Extraordinary General Assembly meeting held on 20 January 2018 approved the

increase of the Company's capital from 500,000 shares / JD to 33,500,000 shares / JD through

initial public ottering, a private ottering and / or a strategic partner . The Extraordinary

General Meeting held on March 29, 2018 approved the increase of the company's capital

through capitalizing the debt which resulted from the purchase of all the shares of the

subsidiary. The legal procedures were completed at the Ministry of Industry and Trade on 16

April 2018.



Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Notes to the condensed interim  financial statements - reviewed not audited

3- Use of estimates

4- Significant accounting policies

Changes in accounting policies

Standard Interest Rate Reforms - Phase Two Adjustments

7

The preparation of the condensed interim financial statements requires management to make
estimates and assumptions that affect the reported amount of financial assets and liabilities and
disclosure of contingent liabilities . These estimates and assumptions also affect the revenues and
expenses and the resultant provisions and particular , considerable judgement by management is
required in the estimation of the amount and timing of future cash flows . Such estimates are
necessarily based on assumptions about several factors involving varying degrees of judgment and
uncertainty and actual results may differ, resulting in future change in such provisions .
Management beleive that the estimates are reasonable and are as follows :
- Management evaluates its investments for impairment on a regular basis where there is a
prolonged decline , Management estimates the value of impairment and the same is charged in the
statement of condensed interim comprehensive income - An estimate of the collectible amount of
trade accounts receivables is made when collection of the full amount is no longer probable . For
individually significant amounts , this estimation is performed on an individual basis . Amounts
which are not individually significant , but which are past due , are assessed collectively and a
provision applied according to the length of time past due , based on historical recovery rates .
- Inventories are held at the lower of either cost or net realizable value . When inventories become
old or obsolete , an estimate is made of their realizable value . For individually significant amounts
this estimation is performed on an individual basis . Amounts which are not individually significant
, but which are old or obsolete , are assessed collectively and a provision applied according to the
inventory type and the degree of aging or obsolescence , based on historical selling prices.
- Management reviews periodically the tangible and intangible assets in order to assess the
amortization and depreciation for the year based on the useful life and future economic benefits .
Any impairment is taken to the statement of condensed interim comprehensive income.

The accounting policies followed in the preparation of the interim condensed financial statements

for the period are consistent with those followed in the preparation of the financial statements for

the year ended December 31, 2020, except for the company’s application of the following

standards:

The amendments require the entity to recognize the change in the basis for determining the

contractual cash flows of the asset or liability, which is required to reform the interest rate

standard by updating the effective interest rate of the financial asset or liability, in addition, it

provides exceptions to the requirements of hedge accounting. With regard to exposure to cash

flows, fair value hedges, and non-derivative financial assets and liabilities related to the

benchmark interest between banks, which mature after 2021, it was found that there is no

significant impact of the standard interest rate reform on the company's business results.



Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company
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5- Cash on hand & at banks

This  item consists of the following :

30-Sep-2021 December 31, 2020

JD JD
(Reviewed) (Audited)

Cash on hand 1,461 2,325

Cash at bank - current account 29 -

Cash at bank - deposit account - 17,245

Total 1,490 19,570

6- Other receivable 

A. This  item consists of the following :
30-Sep-2021 December 31, 2020

JD JD
(Reviewed) (Audited)

United Arab Emirates Oil Services Company (UAE) (note 7 E , F) 6,930,695 3,422,118

451,925 505,081
Total 7,382,620 3,927,199

B.

7- Deffered receipt cheques 

30-Sep-2021 December 31, 2020

JD JD
(Reviewed) (Audited)

Cheques book value - 29,797,620

Deffered revenues - (3,885,671)

Cheques present value - 25,911,949

8

Khaled Makhashin Advocates and Legal Consultants 

Office (UAE) (note 6 B)

Deferred receipt checks comprise part of the proceeds of the sale of a portion of the Company's
share in the subsidiary's capital (OBN Energie FZA - UAE Company) amounting to 9 annual
checks, the first of which is due on 15 January 2020 amounted of AED 26,727,056 and its
equivalent in jordanian dinars is JD 5,158,322. The value of each of the remaining eight checks is
AED 15,958,095 and its equivalent in Jordanian Dinars is JD 3,079,912. The maturity of the
checks is deferred until January 15, 2028.

The present value of the deferred receipt cheques is calculated as follows:

According to the agreement signed with Khaled Makhashin Law Firm (UAE), on December 16,
2020, the amount received from the sale of the shares of Union Real Estate Company (UAE) (note
8 b) amounting to 505,081 dinars was deposited with the office, in order to cover the costs of
implementation The agreement signed between the Blue Stone Jordan Investment Company and
the Emirates Oil Services Company, according to which the shares of (Gulfa Mineral Water and
Transformative Industries) will be assigned to the company.
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C. Classification of cheques

30-Sep-2021 December 31, 2020

JD JD

(Reviewed) (Audited)

Accrued - 4,997,454

Short term - 2,890,806

Long trem - 18,023,689

Total - 25,911,949

D.

E. The following is a summary of the financial settlement:

JD

The amount of the financial settlement 29,082,977

Deduct :  The assigned shares of Gulfa Mineral Water Company (note 7 F) (22,152,282)

The remaining amount was distributed as follows: 6,930,695

3,422,118

A residual liability of the Emirates Oil Services Company 3,508,577

Total (note 6 A) 6,930,695

9

The United Arab Emirates Oil Services Company was obligated to 

purchase the remaining shares of OBN Energy  (note 6A)

According to the purchase, sale and financial settlement agreement signed on March 7, 2021 with
the United Arab Emirates Oil Services Company, setteled the deferred checks with a total value of
150,689,000 UAE dirhams, which is equivalent in Jordanian dinars 29,082,977 Jordanian dinars
(note 7 F), and as follows:
- The United Arab Emirates Oil Services Company pays its deffered checks within the next 8
years in advance through the transfer of financial assets (shares traded on the Dubai Financial
Market) in favor of the Blue Stone Jordan Investments Company, as it was agreed to transfer
5,034,152 shares of the shares owned by The United Arab Emirates Oil Services Company in
Gulfa Mineral Water and Transforming Industries Company (Gulfa General Investments
Company) for the benefit of the Blue Stone Jordan Investments Company, with a market value of
22,152,282 Jordanian Dinars (note 7 E), and the ownership transfer process was implemented for
the Blue Stone Jordan Investments Company on March 15, 2021 According to legal principles,
the purchase was disclosed on March 15, 2021, at the Dubai Financial Market.

- The purchase of the remaining shares owned by the Blue Stone Jordan Investments Company in
OBN Energy FZA, amounting to 18,413 shares, amounting to 3,422,118 Jordanian dinars (note 7
E), based on the agreements previously signed between the two parties and proving them as a
liability to the Emirates Oil Services Company covered by the settlement Above, the transfer of
shares was duly carried out during the month of December 2020 .
- The remaining amount of the agreement amounting to 3,508,577 Jordanian dinars (note 7 E)
remains with the United Arab Emirates Oil Services Company as well.
This is in return for settling deffered checks, the value of which is 29,797,620 JD.
According to the agreement, the receivables owed by the United Arab Emirates Oil Services
Company amounting to 6,930,695 Jordanian dinars (note 7 E) will be settled by being paid in
cash or in the form of other shares that will be waived in favor of the Blue Stone Jordan
Investments Company with its approval during 2021.



Blue Stone Investments JORDAN

Public shareholding company

Amman - The Hashemite Kingdom of Jordan

Notes to the condensed interim  financial statements - reviewed not audited

F. Based on the above, post-dated checks were settled as follows:

JD

Deffered receipt cheques - book value 29,797,620

Deduct : deffered revenues (3,885,671)

Cheques present value 25,911,949

Deduct: Shares of Gulfa General Investments Company ceded (note 7E) (22,152,282)

Deduct: a residual receivable of the Emirates Oil Services Company (3,508,577)

Debts Assigned 251,090

8- Financial assets at fair value through income st.

A. This  item consists of the following :

30-Sep-2021 December 31, 2020

Share JD JD

Outside JORDAN (Reviewed) (Audited)

Public shareholding companies (listed)

Gulfa General Investments Company (UAE) 5,034,152 21,277,850 -

Total 21,277,850 -

B. The movement of financial assets at f.v through income during the period as follow :
 30-Sep-2021 December 31, 2020

JD JD

 (Reviewed) (Audited)

Balance beginning of the period / year - 499,687

Acquisitions of shares listed in global financial markets 22,152,282 -

Selling of shares listed in global financial markets (note 6 B) - (499,687)

Unearned (loss) from financial assets through income st. (874,432) -

Balance ending of the period / year 21,277,850 -

10

Nomber of 

share
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9- Income tax

A. The movement of income tax provision during the period as follow :

 30-Sep-2021 December 31, 2020

 JD JD

(Reviewed) (Audited)

Balance beginning of the period/year 19,309 -

Tax of the period / year (note 9 C) - 19,309

Income tax paid during period / year (8,968) -

Balance ending of the period/year 10,341 19,309

B.

C. Reconciliation of taxable income

 30-Sep-2021 December 31, 2020

 JD JD

(Reviewed) (Audited)

Recorded (loss) (1,186,804) (18,626)

Non-taxable income - (5,394)

Non-taxable expenses - 115,969

Taxable (loss) income (1,186,804) 91,949

Income tax rate 20% 20%

Income tax for the year - 18,390

National contribution accounnt (1% of taxable income) - 919

Total income tax - 19,309

10- Basic and diluted earning per share

This  item consists of the following :

30-Sep-2021 30-Sep-2020

JD JD

(Loss) for the period (JD) (1,186,804) (118,568)

Weighted average shares (share) 33,500,000 33,500,000

Basic and diluted earning per share (0.035) (0.004)

The diluted earning per share is equal to the basic earning per share .

11

Income tax has been accepted for the end of the year 2020 within the sampling system, but for the
year 2019, a self-assessment statement was submitted to it and it did not reviewed yet.
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11- Cases

12- Risk management

13- Subsequent events

14- Comparative figures

12

There are no subsequent events may have material affects to consolidated condensd interim
financial position .

The company is exposed in general to financial risks, credit risks, liquidity risks and market risks,
especially in light of the Corona pandemic, and in general, the goals and policies of the company in
managing the financial risks to which the financial statements are exposed, and they have been
disclosed in the financial statements as well as the financial statements of the company as well On
December 31, 2020.

Some of the comparative figures have been reclassified to suit the classification of the current fiscal

period figures. The reclassification and did not result in any impact on the profit or property rights

of the previous year.

There are cases filed by some of the company’s shareholders against the company and members of

its board of directors, whose subject is to challenge the legality of the company’s general assembly

meeting held on August 4, 2020, and the cases are still pending before the Court of First Instance.


